
 
                                PROTOKÓŁ  NR  XVIII/2012  

z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu , 
która  odbyła się  w sali konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego w 

Tłuszczu w dniu 29 października  2012 roku.  
 
 

Początek  godz. 915 

Zakończenie  godz.  1400 
 

 

            W Sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu  na stan  15 radnych  uczestniczyło 
15 radnych, co stanowi  100 %  składu radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości  
zaproszonych  stanowią załączniki Nr 1,2,3 i 4 do niniejszego protokółu. 
 
Ad1.Otwarcia XVIII  Sesji  Rady  Miejskiej  w Tłuszczu dokonał 
Przewodniczący  Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając  quorum, w związku  z 
czym obrady i podejmowane  uchwały będą  prawomocne. 
 
Przewodniczący Rady  odczytał  porządek obrad. 
 
Radny Tadeusz Groszek zgłosił wniosek   
 
             o wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały w sprawie  
             wprowadzenia zmian w Statucie Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji  
             w Tłuszczu.  
 
Radca Prawny  Sylwia Barcz Popiel  zapytała, czy projekt uchwały jest 
parafowany przez radcę prawnego, gdyż nie przypomina sobie, aby taki projekt 
uchwały opiniowała. 
 
Radny Tadeusz Groszek odpowiedział, że jest to projekt sporządzony przez 
radnych. 
 
Radca Prawny powiedziała, że zgodnie z § 57 Statutu Gminy Tłuszcz punktem 
4 – projekty uchwał są opiniowane co do ich zgodności z prawem przez radcę 
prawnego i dopiero mogą być poddane pod głosowanie.  
 
Radny Tadeusz Groszek odpowiedział , że nie zawsze Pani Mecenas parafuje 
projekty uchwał i nie widzi tutaj takiej potrzeby. 
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Przewodniczący Rady  zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania, ponieważ nie 
było, poddał pod głosowanie powyższy wniosek radnego Tadeusza Groszka. 
 
Rada  Miejska w Tłuszczu przyjęła powyższy wniosek przy 11 głosach  „za” i  4 
głosach „wstrzymujących się”. 
 
Przewodniczący  Rady  poinformował, że w związku z przyjęciem  wniosku o 
wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w Statucie Centrum Kultury, Sportu Rekreacji, przedmiotowy projekt 
uchwały zostaje wprowadzony w punkcie 6m.  
Następnie odczytał porządek obrad z  wprowadzonymi  powyżej  zmianami, 
który przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie Sesji; 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym; 
3. Przyjęcie protokółu z XVII Sesji Rady  Miejskiej w Tłuszczu;  
4. Informacja Burmistrza Tłuszcza z analizy oświadczeń majątkowych.  
5. Informacja Przewodniczącego Rady  Miejskiej w Tłuszczu z analizy      
    oświadczeń majątkowych . 
6. Podjęcie uchwał : 

a) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2013; 
b)  w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr XI/113/2011 

z dnia 28 grudnia 2011 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Tłuszcz na lata 2012-2020; 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji dla Powiatu 
Wołomińskiego na realizacje zadania pn. „Projekt i budowa chodnika we 
wsi Dzięcioły, gm. Tłuszcz”; 

d) w sprawie upoważnienia Burmistrza Tłuszcza do zaciągnięcia 
zobowiązania wekslowego z przeznaczeniem na zabezpieczenie 
należytego wykonania zobowiązań określonych w umowie o przyznanie 
pomocy w ramach działania 321 „Podstawowe usługi dla gospodarki i 
ludności wiejskiej” objętego PROW na lata  2007-2013, pomiędzy Gminą 
Tłuszcz a Samorządem Województwa Mazowieckiego na realizację 
operacji „Budowa stacji uzdatniania wody w msc. Kozły, gm. Tłuszcz; 

e) w sprawie określenia wysokości  stawek i zwolnień w podatku od 
nieruchomości ; 

f) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 
na 2013 rok; 

g) w sprawie określenia wzoru deklaracji oraz informacji w podatku od 
nieruchomości, rolnym i leśnym.  

h) w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł dochodów 
gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz 
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sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla wydzielonych 
rachunków dochodów; 

i) w sprawie podziału gminy na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 
granic, numerów i liczby radnych wybieranych w danym okręgu; 

j) w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz stawki opłaty; 

k) w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

l) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

ł) w sprawie Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z organizacjami   
    pozarządowymi oraz podmiotami  określonymi w art.3 ustawy o  
    działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  na rok 2013; 
m) w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Centrum Kultury, Sportu i 

Rekreacji w Tłuszczu. 
7. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
8. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
Ad2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym od  
18 września 2012 do dnia 29 października 2012roku przedstawił Burmistrz 
Tłuszcza Paweł Marcin Bednarczyk, według załącznika nr 5 do niniejszego 
protokółu. 
 
Ad3. Protokół z XVII Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad4. Informację Burmistrza Tłuszcza z analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych Burmistrzowi, przedstawił Sekretarz Gminy  Tomasz Jusiński, 
zgodnie  z załącznikiem Nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Ad5. Przewodniczący Rady  przedstawił informacje z analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady, załącznik Nr 7 i oświadczeń 
majątkowych złożonych Wojewodzie, załącznik Nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił  15 minutową przerwę.  
 
Ad6 . Podjęcie uchwał : 
 

a) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 
2012. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 



 4 

Radny Mirosłwa Sobczak zwrócił się o odczytanie kwot, gdzie nastąpiły 
zmiany. 
 
Burmistrz poinformował, że przed Sesją zostały  z radnymi ustalone zmiany w 
Uchwale Budżetowej i te zmiany zostały wprowadzone na wniosek Burmistrza 
w takiej części, że 20 000 zł zostało dołożone do dokończenia fundamentów w 
Miąsem i 30 000 zł  dołożono do ZGKiM na administrowanie budynków 
mieszkaniowych. 
 
Radny Mirosław Sobczak ponowił prośbę o odczytanie kwot, które uległy 
zmianie. 
 
Skarbnik Gminy Halina Kusak odczytała kwoty, które uległy zmianie  
w treści samego projektu uchwały, nie w załącznikach. 
- Jeśli chodzi o § 1 dochody nie uległy zmianie w ustępie 1;  
- W ustępie 2  kwota była wcześniej 20 560 060,89 zł, teraz po zmianach jest  
   20 510 060,89 zł; 
- zmniejszenie planu wydatków bieżących nie uległo zmianie, ta kwota jest taka  
   sama; 
- zwiększa się plan wydatków bieżących, w uchwale którą Państwo  
  otrzymaliście przed Sesją była kwota 899 853,56zł, teraz jest 929 853,56zł ; 
- zwiększenie planu wydatków majątkowych, mieliśmy kwotę 160 341,59 zł,  
  teraz mamy kwotę 180 341,59 zł ; 
- zmniejszenie planu wydatków majątkowych, kwota nie uległa zmianie;  
- plan dochodów jest bez zmian;  
- plan wydatków budżetowych, była kwota 48 811 198,70 zł, po zmianach  
  wynosi  48 861 198,70 zł; 
- plan wydatków bieżących, była kwota 43 119 013,35 zł, a teraz jest  
  43 149 013,35 zł;  
- plan wydatków majątkowych był  5 692 185,35zł, po zmianach jest  
  5 712 185,35 zł; 
W § 2  
-  ustala się deficyt w wysokości:  była kwota 335 734,86 zł, teraz jest  
   385 734,86 zł, który zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z  
- wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym   
   budżetu wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek  z lat ubiegłych w  
   kwocie : była kwota 335 734,86 zł, teraz jest 385 734,86 zł; 
- ustala się przychody budżetu w kwocie : mieliśmy 3 794 570,62 zł, teraz jest   
  3 844 570,62 zł, 
a) zaciągniętych kredytów w kwocie 3 458 835,76 zł, kwota nie uległa 

zmianie; 
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b) wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 
bieżącym budżetu wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat 
ubiegłych w kwocie: była kwota 335 734,86 zł, teraz jest kwota  

     385 734,86 zł.; 
W § 3 dodany jest punkt: 
7. Plan przychodów i kosztów  zakładów budżetowych na 2012r. określa  
    załącznik nr 9. 
Zmianie uległy również załączniki. 

 
Radny Mirosław Sobczak powiedział, że wiadomo iż te załączniki uległy 
zmianie i nie trzeba ich czytać.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały 
po zmianach.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVIII.181.2012 w 
sprawie zmiany uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2012, załącznik nr 
9 do niniejszego protokółu. 
 

b) w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr 
XI/113/2011 z dnia 28 grudnia 2011 roku w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2012-2020 . 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że zmianie uległ tylko załącznik nr 1, który 
został przekazany Przewodniczącemu Rady i odczytany. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVIII.182.2012 w 
sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Tłuszczu Nr XI/113/2011 z dnia 28 
grudnia 2012 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz 
na lata 2012-2020, załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
dla Powiatu Wołomińskiego na realizację zadania pn. „Projekt i 
budowa chodnika we wsi Dzięcioły gm. Tłuszcz”. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVIII.183.2012 w 
sprawie dzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 
Wołomińskiego na realizację zadania pn. „Projekt i budowa chodnika we wsi 
Dzięcioły gm. Tłuszcz”, załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
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d) w sprawie upoważnienia Burmistrza Tłuszcza do zaciągnięcia 

zobowiązania wekslowego z przeznaczeniem na zabezpieczenie 
należytego wykonania zobowiązań określonych w umowie o 
przyznanie pomocy w ramach działania 321”Podstawowe usługi 
dla gospodarki i ludności wiejskiej” obj ętego PROW na lata 2007-
2013, pomiędzy Gmina Tłuszcz a Samorządem Województwa 
Mazowieckiego na realizację operacji „Budowa stacji uzdatniania 
wody  w msc. Kozły, gm. Tłuszcz”. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Mirosław Szczotka zwrócił  się do Pani Mecenas o wyjaśnienie, skoro 
parafowała projekt uchwały,  o co chodzi w § 1 projektu uchwały. 
 
Burmistrz odpowiedział, że ta uchwała jest konieczna do podpisania umowy na 
dofinansowanie z PROW-u tego zadania. 
 
Radny Mirosław Szczotka zwrócił się do Burmistrza o odczytanie tego 
paragrafu  1.  
 
Burmistrz  w trakcie czytania zauważył błąd polegający na tym, że zamiast 
zapisu „budowa stacji uzdatniania wody w msc. Kozły, gm. Tłuszcz”, jest 
nieprawidłowy zapis „ budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego w 
Jasienicy”.   
 
Doradca Burmistrza  Magda Kuczkowska powiedziała:  projekt uchwały 
został przygotowany  przez pracownika merytorycznego, a my sprawdzamy  
pod względem formalno prawnym i zgodnie z przepisami ta  podstawa prawna 
się zgadza. 
 
Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie poprawiony projekt 
uchwały.  
    
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XVIII.184.2012 w 
sprawie załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 

e) w sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od 
nieruchomości.  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały . 
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwał Nr XVIII.185/2012 w 
sprawie określenia wysokości stawek i zwolnień w podatku od nieruchomości 
załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 

f) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 
rolnego na 2013 rok . 

  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVIII.186.2012 w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na 2013 
rok, załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 

g) w sprawie określenia wzoru deklaracji oraz informacji w podatku 
od nieruchomości, rolnym i leśnym. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVIII.187.2012 w 
sprawie określenia  wzoru deklaracji oraz informacji w podatku od 
nieruchomości, rolnym i leśnym, załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 

h) w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł dochodów 
gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz 
sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 
wydzielonych rachunków dochodów. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XVIII.188.2012 w 
sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł dochodów gromadzonych na 
wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 
planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów, załącznik nr 16 
do niniejszego protokółu. 
 

i) w sprawie podziału gminy na stałe okręgi  wyborcze oraz ustalenia 
ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w danym 
okręgu . 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Sekretarz Gminy powiedział, że tutaj  zostały  zaproponowane dwie zmiany.  
Został dodany paragraf 7 mówiący o tym, że wyborcy mogą się odwołać, ta 
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zmiana została zaproponowana przez Komisarza Wyborczego, więc my się 
dostosowaliśmy do tego i w załączniku do tej uchwały zostały zmienione 
granice okręgów nr 1 i nr 2. Pierwotnie wydzieliliśmy część osiedla Centrum  i 
połączyliśmy razem z Borkami. Niestety Komisarz Wyborczy to 
zakwestionował i musieliśmy to zweryfikować i  jest propozycja żeby po prostu 
każde osiedle miało swojego przedstawiciela, czyli radnego. Każde osiedle 
mieści się w normach przedstawicielstwa i dlatego Komisarz też to 
zakwestionował i wskazał żeby tak zrobić.   
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XVIII.189.2012 w 
sprawie podziału gminy na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, 
numerów i liczby radnych wybieranych w danym okręgu, załącznik nr 17 do 
niniejszego protokółu. 
 

j)  w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Mirosław Sobczak – Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący , 
Wysoka Rado, wnioskuję : 
o zmniejszenie w § 4  
- punkt 1  kwoty z 18 ,00 zł na 15,00 zł  – gospodarstwo domowe do dwóch  
  osób,  
- punkt 2 kwoty z 26,00 zł na 20,00zł – gospodarstwo domowe powyżej  dwóch   
  osób. 
Analogicznie do tej zmiany, w uchwale w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, we wzorze 
deklaracji w części F1.  Stawka miesięcznej opłaty za odpady komunalne 
zbierane w sposób selektywny, zmienić z 18,00  zł /mc gospodarstwo do 2 osób 
na 15,00 zł/mc i z 26, 00 zł/mc gospodarstwo powyżej 2 osób na 20 00 zł/mc . 
 
Wniosek swój motywuję tym , że i tak ostatecznie to zweryfikuje przetarg, jaki 
zostanie przeprowadzony na tą działalność. Jest to również zachęcenie 
mieszkańców do selektywnego sposobu gospodarowania odpadami, które będą 
odbierane przez firmę, która wygra przetarg. 
 
Burmistrz  zwrócił się do pracownika merytorycznego o poinformowanie, 
dlaczego zostały ustalone takie stawki. 
 
Monika Geras, pracownik wydziału UGK powiedziała: stawki opłat jakie są 
zaproponowane, wynikają z pewnych czynników, które narzuca na nas ustawa o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminie.  
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Rada Miejska ustalając te stawki bierze pod uwagę szereg  czynników do 
których min. należą, liczba mieszkańców, ilość wytwarzanych na terenie gminy 
odpadów komunalnych oraz najważniejsze, czyli koszty funkcjonowania 
systemu gospodarki odpadami komunalnymi. Do tych kosztów  musimy 
zaliczyć koszty dotyczące odbierania, transportu, zbierania, odzysku i 
unieszkodliwiania odpadów komunalnych, a  także tworzenia i utrzymania 
punktów selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz obsługę 
administracyjną tego systemu. Stawki które zostały Państwu zaproponowane, 
obliczone zostały w oparciu o te wytyczne ustawy. Są to najbardziej optymalne 
stawki dla  terenu naszej gminy, biorąc pod uwagę szereg czynników które nas 
do tego zobligowały oraz to, że w ramach wprowadzenia nowego systemu 
gospodarki odpadami, Gmina będzie wykonywała więcej niż  dotychczas firmy 
funkcjonujące na terenie naszej gminy.      
Biorąc pod uwagę gminy ościenne, stawki zaproponowane u nas są niższe od 
stawek np. w Radzyminie, czy w Ząbkach. W Ząbkach analogicznie jak w 
naszej gminie, wybrano metodę naliczania opłaty od gospodarstwa domowego i 
ta stawka wynosi 28,00  zł, bez zróżnicowania jak jest to u nas na gospodarstwo  
do dwóch osób i powyżej dwóch osób.  Nie mogę się z Państwem zgodzić, by te 
stawki obniżyć z tego względu, że niższe stawki nie będą pokrywały nam 
wszystkich  kosztów, które Gmina będzie ponosiła w związku z 
funkcjonowaniem  nowego systemu gospodarki odpadami. Wysokość stawek 
nie będzie adekwatna do zobowiązań wynikających z ustawy np. do utrzymania 
punktów selektywnej zbiórki odpadów, czy tez obowiązku obsługi 
administracyjnej systemu. Uważam, że w tym momencie te stawki są 
akceptowane przez społeczeństwo. Biorąc pod uwagę koszty, które na dzień 
dzisiejszy ponoszą mieszkańcy, dla jednych będą odrobinę wyższe, dla innych 
będą niższe nich dotychczas np. w mieście, gdzie odbiór jest dwa razy w 
miesiącu. Obniżenie zaproponowanych stawek według mnie wiąże się jeszcze z 
niebezpieczeństwem takim, że żadna firma nie  stanie do przetargu, biorąc pod 
uwagę tak niskie koszty.  Do rejestru działalności regulowanej zgłosiło się 9 
firm i nie ma obawy, że ceny do przetargu  w jakiś sposób mogą być przez firmy  
zawyżane. 
Także wnioskuję o pozostawienie stawek w zaproponowanej przez nas 
wysokości. 
 
Przewodniczący Rady zwracając się do Pani Moniki Geras powiedział, że nie 
można powiedzieć, iż społeczeństwo akceptuje te stawki, ponieważ nie było 
żadnych konsultacji społecznych. 
Druga sprawa, to w tej chwili mieszkańcy wsi płacą za wywóz nieczystości ok. 
14 zł miesięcznie, a tutaj w uchwale jest 52 zł. 
 
Monika  Geras odpowiedziała, że 52 zł w momencie, kiedy mieszkańcy nie 
będą prowadzić selektywnej  zbiórki odpadów, a zakładamy, że mieszkańcy 
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będą prowadzić selektywną zbiórkę. Chciałam jeszcze zaznaczyć, że w tej 
opłacie Gmina jest zobowiązana do odbioru każdej ilości odpadów zebranych  
przez mieszkańca, nie tak jak jest dotychczas jednego pojemnika 120 litrowego.  
Odbieramy również odpady wielkogabarytowe, elektroniczne, elektrośmieci, 
odpady biodegradowane, opony i szereg innych odpadów, które w tej opłacie 
którą teraz ponoszą mieszkańcy, nie są uwzględnione. 
 
Radna Danuta Opłotna powiedziała, że nie ma sensu porównywać z gminami 
ościennymi, ponieważ to są dużo większe i bogate  gminy, a nasza gmina składa 
się też z mieszkańców, którzy mieszkają na wsi i powinniśmy pozostać przy 
tym, co proponuje radny Sobczak, a nie zwiększać te stawki. 
Na Komisjach podnosiliśmy też kwestie ściągalności, a jeśli zaczniemy od tego 
pułapu 52 zł za niesegregowane, to moim zdaniem jest za wysokie  i 
porównujmy gminy wiejskie.     
 
Monika Geras w odpowiedzi- Radzymin jest gminą zbliżoną i tam 
proponowane  jest 9 zł od osoby, więc gospodarstwo 4 osobowe czy 5 osobowe 
zapłaci zdecydowanie więcej niż w naszej gminie.  
Braliśmy to pod uwagę, aby zachęcić mieszkańców do selektywnej zbiórki 
odpadów , wtedy ta opłata będzie 18 zł lub 26 zł.  
Odnosząc się do tego co Pan i Pani zaproponowaliście, jeśli te stawki obniżymy 
do wysokości proponowanej przez Państwa, jak wówczas w wyniku 
rozstrzygnięcia przetargu podejdzie do tego społeczeństwo, jeśli te stawki trzeba 
będzie zwiększyć, czy to będzie wtedy akceptowane przez społeczeństwo. 
Uważam, że te stawki są optymalnie przez nas skalkulowane  
 
Burmistrz – Wysoka Rado, Szanowni Państwo, oczywiście te stawki możecie 
zmienić, ale chcę zwrócić uwagę na jedną rzecz, że dzisiaj tak naprawdę duża 
część naszego społeczeństwa nie ma podpisanych umów, Zwróćcie również 
uwagę na to, co się dzieje,  jak przychodzi tak jak teraz okres jesienno zimowy, 
co się dzieje o godzinie 17.00 na terenie naszej gminy ,wszystko co można 
spalić w tym piecu, jest palone, a później jak człowiek nie będzie musiał, a 
będzie mógł wyrzucić, to z całą pewnością ilość tych odbieranych śmieci  
wzrośnie. Poza tym trzeba zwrócić uwagę na to, że wiele osób ma zużyte 
sprzęty, stare rzeczy i ich nie wyrzuca, bo to kosztuje nawet odwiezienie na 
składowisko odpadów wielkogabarytowych, a później te zgromadzone przez 
wiele lat śmieci w gospodarstwach domowych, my będziemy musieli po prostu 
odebrać.    
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na wypowiedź Burmistrza, że wiele osób 
nie ma podpisanych umów, w tej chwili umowy są podpisywane z firmą 
zbierającą  odpady, w przyszłości Gmina będzie za to odpowiedzialna i to 
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Gmina powinna kontrolować, czy dane gospodarstwo płaci, czyli te opłaty 
powinny wzrosnąć. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Sobczaka w 
sprawie obniżenia miesięcznych stawek opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi dla gospodarstwa domowego,  jeżeli odpady są zbierane i 
odbierane w sposób selektywny tj. 15,00 zł – gospodarstwo domowe do dwóch 
osób, 20,00 zł - gospodarstwo domowe powyżej dwóch osób.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu  powyższy wniosek przyjęła przy 12 głosach „za” i 2 
„wstrzymujących się” . 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie  projekt uchwały po 
zmianach  
 
            w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie           
             odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty  
 
Rada Miejska w Tłuszczu  przy 13 głosach „za” i  2 głosach „wstrzymujących 
się” podjęła Uchwałę  Nr XVIII.190.2012  w sprawie wyboru metody ustalania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty, załącznik 
nr 18 do niniejszego protokółu. 
 

k) w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za  
     gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały . 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XVIII.191.2012 w 
sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 
 

l) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania  
     opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Robert Szydlik – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu, chciałem zaproponować zmiany w tej uchwale.  
 
       Wnioskuję o wpisanie w sprawie określenia terminów częstotliwości trybu   
       uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w  
      § 1 pkt.3 ppkt. 1,2,3,4 zmianę z 20 na 15 czyli 15 lutego danego roku,  
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      15 maja danego roku,15 sierpnia danego roku, 15 listopada danego roku,  
      żeby terminy  pokrywały się z terminem podatku od nieruchomości i w treści  
      §2 po „na właściwy rachunek bankowy wskazany przez Gminę” dopisać  
     „ i u Sołtysa”. 
 
Radca Prawny powiedziała, że nie ma takiej możliwości, aby Sołtys pobierał te 
opłaty. Ordynacja podatkowa reguluje kwestie inkasenta i tam jest wyraźnie 
napisane, że inkasentem może być Sołtys. W przypadku  odpadów, nie mam 
takiej wiedzy, aby istniał przepis, który upoważniał by do dokonywania wpłat  u 
Sołtysa, ponieważ inkasent  jest typową formą, jeśli chodzi o zbieranie 
podatków. 
 
Radny Mirosław Sobczak – z informacji jakie otrzymaliśmy, opłata za 
gospodarowanie opatami komunalnymi jest formą podatku i na tych samych 
zasadach będzie weryfikowana, jeżeli te opłaty nie będą wnoszone, czyli będzie 
egzekucja administracyjna.  
 
Przewodniczący Rady- Sołtysi nigdy takiej opłaty nie przyjmowali i nie wiemy 
czy się na to zgodzą. Jeśli chodzi o termin, jak najbardziej, ale jeśli chodzi o 
opłatę, to uważam, że należy to uzgodnić najpierw z Sołtysami. Jestem za tym 
żeby przyjąć uchwałę w całości.  
 
Radny Robert Szydlik – miałem zgłaszać w interpelacjach, w takim razie  
powiem teraz, chciałem zgłosić wniosek o przygotowanie uchwały, która 
regulowałaby wysokość prowizji dla Sołtysów tak, żeby byli tym 
zainteresowani, bo w wielu gminach stosowane jest takie rozwiązanie, że u 
Sołtysów są te punkty, gdzie można odebrać worki do segregowania odpadów. 
Ja domyślam się, że będzie część mieszkańców, którzy z różnych przyczyn 
ekonomicznych nie będą w stanie sobie tego inaczej zorganizować jak ten punkt 
odbioru worków u Sołtysa. Mogą zapłacić u Sołtysa, Sołtys otrzymałby 
prowizje i dla wszystkich byłoby to lepsze. 
 
Przewodniczący Rady – uważam, że w tej sytuacji należy pytać Sołtysów o 
opinię.  Nie możemy podejmować uchwały narzucającej na Sołtysa obowiązek   
pobierania opłaty. 
 
Monika Geras-  worki będzie dowoziła firma, która wygra przetarg, a opłatę 
należy wnieść indywidualnie na wskazany rachunek. 
 
Przewodniczący Rady  zwrócił się z  zapytaniem do radnego Szydlika, czy to 
jest  oficjalny wniosek . 
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Radny Robert Szydlik odpowiedział, że podtrzymuje wniosek. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Szydlika. 
 
Rada Miejska w Tłuszczy powyższy wniosek przyjęła  przy 9 głosach „za”  
i 6 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały po zmianach . 
 
Radny Mirosław Szczotka zwrócił się o odczytanie nowych terminów 
uiszczania opłaty . 
 
Przewodniczący  Rady odczytał terminy: 15 lutego, 15 maja, 15 sierpnia, 
15 listopada. 
 
Radny Mirosław Szczotka - skoro terminy mają się pokrywać z terminem 
podatku od nieruchomości, to powinien być zapis, że do 15 marca, a nie do 15  
lutego danego roku i dalej maj, wrzesień, listopad. 
 
Monika Geras  - chciałam Państwu wyjaśnić, dlaczego te terminy są inne, niż 
terminy podatku od nieruchomości, dlatego, żeby te opłaty nie zbiegły się w 
terminie i żeby to nie było zbyt duże obciążenie dla mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady – wniosek radnego Szydlika nie obejmował zmiany 
miesiąca, tylko dnia .  
 
Radny Robert Szydlik – może faktycznie źle sprecyzowałem wniosek, gdyż 
powiedziałem że z 20 zmieniamy na 15, ale dodałem też że tak jak i podatek od 
nieruchomości , jest kwestia przesunięcia jednego miesiąca. 
W tej sytuacji ja wycofuję swój wniosek w całości. 
 
Przewodniczący Rady – w takim razie przystępujemy do głosowania nad 
pierwotną treścią uchwały, czytam treść uchwały  
 
              w sprawie określenia terminu częstotliwości i trybu uiszczania  
              opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały. 
 
Radny Mirosław Sobczak  - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 
Burmistrzu, ja jednak stoję na stanowisku iż należy utrzymać datę 15 i miesiące 
zgodnie z tym,  jak jest pobierany podatek od nieruchomości  z tego względu 
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również, że mieszkaniec płacąc jeden podatek ma świadomość, że do zapłacenia 
jest drugi. 
Myślę, że to będzie dużo prostsze . Proponuję tutaj tak jak radny Szydlik 
proponował, zmienić na „ do 15”, a   miesiące zgodnie jak jest w uchwale 
związanej z podatkiem od nieruchomości z dopiskiem w §2 „lub u Sołtysa”. 
Jest to oficjalny wniosek 
 
Radca Prawny – proszę Państwa, nie ma możliwości, żeby na jednej Sesji 
głosować dwukrotnie w tej samej sprawie. To jest niezgodne z prawem.   
 
Przewodniczący Rady – radny Szydlik wycofał swój wniosek , a następny 
wniosek  zgłosił drugi radny. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Adam Wojtyra – Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, w związku z tym, że powstało niepotrzebnie zamieszanie, proponuję 
zdjąć z porządku obrad ten projekt uchwały i przełożyć na następną Sesję, może 
przepuścić to przez  naradę z Sołtysami, dopracować od strony prawnej, 
administracyjnej wydziału finansowego i opracować  projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Mirosława 
Sobczaka w sprawie zmiany terminów na: 15 marca, 15 maja,15 września, 15 
listopada i dopisania w § 2  „lub u Sołtysa” . 
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 8 głosach „za” , 1 głosie „przeciw” i 6 głosach 
„wstrzymujących się”, przyjęła wniosek radnego Mirosława Sobczaka. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z 
naniesionymi zmianami.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu  przy 10 głosach „za”  i 5 głosach „wstrzymujących 
się” podjęła Uchwałę Nr XVIII.192.2012 w sprawie określenia terminu 
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
 

ł) w sprawie Programu Współpracy Gminy Tłuszcz z organizacjami  
     pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art.3 ustawy o  
     działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013. 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Tadeusz Sasin  zgłosił wniosek : 
 
         Aby  w rozdziale IV . Zakres podmiotowy współpracy z organizacjami     
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         pozarządowymi dopisać: „ O środek Pomocy Społecznej w Tłuszczu”, 
        gdyż OPS jako pierwszy opracował gminną strategię rozwiązywania  
        problemów społecznych, w której zostały uwzględnione prawie wszystkie  
       organizacje.     
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w wniosek . 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła  jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały po zmianach. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu podjęła Uchwałę Nr XVIII.193.2012 w sprawie 
Programu Współpracy Gminy Tłuszcz  z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami określonymi w art.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2013, załącznik nr 21 do niniejszego protokółu. 
 
Burmistrz porosił o głos i powiedział „ Bardzo Państwa przepraszam, ale mam 
wizytę u lekarza i muszę już wyjść. Wszystkie interpelacje i zapytania Pani 
Doradca Burmistrza będzie zapisywała”. 
Burmistrz opuścił salę obrad.  
 

m) w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Centrum Kultury, 
Sportu i Rekreacji w Tłuszczu. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Radny Henryk Wójcik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado.  
Wnoszę o korektę punktu „1. W § 7.punkt.2. otrzymuje brzmienie: Centrum może 
podejmować także inne działania, wynikające z potrzeb środowiska Gminy 
Tłuszcz z wyłączeniem prowadzenia regularnej działalności wydawniczej, w tym 
wydawania prasy” . 
Chodzi mi o zachowanie równowagi informacji środowiskowej. 
 
Radca Prawny  – proszę o przeczytanie uzasadnienia do tej uchwały i 
podkreślam, że nie jest ona parafowana przez radcę  prawnego. 
 
  
Przewodniczący Rady – widzę, że większość projektów uchwał nie jest 
parafowane przez Panią.  
 
Radca  Prawny – wszystkie są parafowane. 
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Sekretarz Gminy – Panie Przewodniczący, otrzymuje Pan wszystkie projekty 
uchwał podpisane, są one w biurze rady. To, że te kserokopie nie są parafowane, 
to nie znaczy że oryginał nie jest parafowany. 
 
Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do projektu uchwały sprawie 
wprowadzenia zmian w Statucie Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w 
Tłuszczu. 
Następnie poddał pod głosowanie wniosek radnego Henryka Wójcika.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu nie przyjęła wniosku przy  głosowaniu,  1głos „za”, 
10 głosów „przeciw” i 4 głosy „wstrzymujące się”.     
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
 
          w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie Centrum Kultury, Sportu  
          i Rekreacji.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu przy 12 głosach”za” i 3 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła Uchwałę Nr XVIII.194.2012 w sprawie wprowadzenia zmian w Statucie 
Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w Tłuszczu, załącznik nr 22 do niniejszego 
protokółu. 
 
Ad 7. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
 
Przewodniczący Rady rozpoczął ten punkt od zamiaru odczytania pism, które 
wpłynęły do Rady Miejskiej w Tłuszczu, jednakże radny Mirosław Sobczak 
poprosił o możliwość zabrania głosu. 
 
Radny Mirosław Sobczak – mam takie pytanie, czy Pana burmistrza nie może 
zastąpić Pan wiceburmistrz? Są osoby, które chciałby zadać pytania Panu 
burmistrzowi. 
 
Przewodniczący Rady  odparł, iż Pan burmistrz wyznaczył osobę, która 
podczas jego nieobecności będzie w jego imieniu przyjmować zgłaszane 
interpelacje i zapytania. 
 
Radny  Mirosław Sobczak – ja rozumiem, ale mam prośbę, żeby pojawił się 
Pan wiceburmistrz na Sesji jak jest dostępny, chyba, że się ukrywa. Poproszę 
pracownika Urzędu o poinformowanie Pana wiceburmistrza. 
 
Przewodniczący Rady  zwrócił się do Sekretarza Gminy, aby poinformował 
Pana wiceburmistrza o prośbie Pana radnego Mirosława Sobczaka. Następnie 
Przewodniczący  przeszedł do odczytywania treści następujących pism: 
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1. Pismo wystosowane  w odpowiedzi do Stowarzyszenie „Kastor – 
Inicjatywa dla Rozwoju”, w którym Rada Miejska w Tłuszczu informuje 
o objęciu patronatem kwesty „Ocalmy od zapomnienia” mającej na celu 
zebranie funduszy na  przeprowadzenie renowacji zabytkowych 
nagrobków na cmentarzu w Postoliskach, oraz o przekazaniu wsparcia 
finansowego na ten cel przez radnych – załącznik Nr 23 do niniejszego 
protokołu. 

2. Pismo wystosowane przez Związek Zawodowy Pracowników 
Samorządowych ZGKiM w Tłuszczu do Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Tłuszczu, które jest protestem w sprawie stanowiska jakie 
przedstawia były pracownik ZGKiM odnośnie osoby Pana dyrektora 
Mariusza Dembińskiego – załącznik Nr 24 do niniejszego protokołu. 

3. Pismo wystosowane do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tłuszczu 
przez Sołtysa Jadwinina Pana Zdzisława Nowak w imieniu mieszkańców 
sołectwa Jadwinin odnośnie prośby o wybudowanie w sołectwie 
wodociągu – załącznik Nr 25 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady  po odczytaniu treści w/w pisma poinformował, że 
wniosek ten został skierowany do budżetu gminy na 2013 rok. 
 
Radny Tadeusz Sasin poprosił o poinformowanie i podanie do publicznej 
wiadomości informacji odnośnie ustalonego terminu uroczystości 50-lecia 
Pożycia Małżeńskiego „Złotych Godów”. Radny prosi, aby tym okolicznościom 
nadać uroczysty ton i zachęcić do udziału zainteresowanych, ich rodziny i 
lokalną społeczność.  
 
Radny Robert  Szydlik– nawiązując do mojego nieudanego wniosku, 
chciałbym zgłosić interpelację o przygotowanie stosownej uchwały związanej z 
prowizją dla sołtysów za pobieranie podatku śmieciowego. Także trzeba 
oczywiście w tej sprawie skontaktować się z sołtysami i wypracować stawkę, 
która będzie adekwatna.  

 
Doradca Burmistrza  poinformowała, iż wszystkie zgłaszane prośby i pytania 
są notowane, i zostaną przekazane Panu burmistrzowi, aby się do nich 
ustosunkował i poinformował zainteresowanych. 
 
Radca Prawny – Pan radny Szydlik nazwał swoje wystąpienie interpelacją, 
natomiast interpelacje dotyczą spraw gminnej wspólnoty o zasadniczym 
charakterze, powinny zawierać krótkie przedstawienie stanu  faktycznego i 
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wynikające zeń pytanie, więc niewątpliwie nie była to interpelacja, tylko prośba 
o sporządzenie projektu uchwały. 
 
Radny Robert Szydlik zasugerował, aby w porządku obrad sesji został 
umieszczony punkt pn. Prośby. 
 
Radna Danuta Opłotna  zgłosiła interpelację w sprawie wycięcia krzewów 
rosnących wzdłuż ulicy Rzecznej w Jasienicy, od strony Borek przy torach 
kolejowych. Na początku radna rozmawiała z Panem wiceburmistrzem, który 
obiecał, że na początku września będzie miał nowych pracowników 
interwencyjnych i zostanie to zadanie wykonane. Na dzień dzisiejszy nie zostały 
te prace wykonane. Kolejną interpelacją, którą zgłosiła Pani radna, to 
wykonanie naprawy kładki na rzece Cienka. Rzeka Cienka została oczyszczona, 
mieszkańcy osiedla Górki korzystają z kładki od strony ulicy Łąkowej (od 
osiedla Słoneczna), jednakże wymaga ona naprawy, i Pan burmistrz miał zająć 
się tą sprawą. Niestety również i to nie zostało zrobione. Radna dodała, iż dla 
mieszkańców osiedla Górki jest to krótsza droga, aby dostać się do miasta, do 
szkoły itp. Pani Opłotna zwróciła się z pytaniem, czy będzie to zrobione i kiedy 
konkretnie zostanie oraz zasugerowała, aby ta naprawa została zrobiona jak 
najszybciej przed okresem zimowym.  
 
Radca Prawny zwróciła się do Przewodniczącego Rady Pana Krzysztofa Gajcy 
z uwagą odnośnie istniejącego zapisu w Statucie Gminy Tłuszcz, który mówi o 
tym, aby w porządku obrad był zamieszczony punkt odnośnie sprawozdania z 
własnej działalności  Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tłuszczu w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady  podziękował Pani Sylwii Barcz-Popiel za podpowiedź. 
Dodał również zwracając się do Pani Radcy, że w Statucie Gminy jest zapis, 
który mówi, że Burmistrz Tłuszcza zapewnia Radzie Miejskiej w Tłuszczu 
pomoc prawną. 
 
No właśnie od tego tu jestem – odpowiedziała Pani Sylwia Barcz-Popiel. 
 
Przewodniczący Rady zapytał Panią Radcę, czy właśnie taką pomoc prawną 
zapewnia Radzie? 
 
Wiceprzewodniczący Rady  zwrócił się w imieniu rodziców dzieci klasy 
zerowej ze Szkoły  Podstawowej w Stryjkach, która liczy 29 uczniów. Radny 
wyjaśnił, iż problem tej klasy polega na tym, że klasę prowadzi jeden 
nauczyciel, a jest ona dość liczna i dla jednej osoby np. wyjście na spacer z tymi 
dziećmi jest bardzo kłopotliwe, gdyż bardzo trudne jest przypilnowanie tylu 
uczniów. Radny poinformował, iż podjął rozmowy z Panem Jurgowskim, 
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dyrektorem  tej placówki oświatowej i uzyskał informację, iż nie ma obecnie 
możliwości zatrudnienia kogokolwiek do pomocy ze względu na brak 
wystarczających środków finansowych. Być może sytuacja może ulec zmianie 
na początku roku 2013. Radny Adam Wojtyra zwraca się z prośbą, aby stało się 
realnym z nastaniem przyszłego roku zatrudnienie choć na ½ etatu osoby, która 
byłaby pomocą dla nauczyciela prowadzącego. 

 
Ad 8. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 
Radny Mirosław Sobczak – Panie Przewodniczący, Pani Doradco, Wysoka 
Rado.  Co z wiceburmistrzem? Może coś się stało?  
 
Sekretarz Gminy  poinformował, iż w tej chwili Z-cy burmistrza nie ma, jak 
się pojawi, to pojawi się na sesji. Sekretarz przypomniał, że ta sesja odbywa się 
o tej godzinie w dniu dzisiejszym, ze względu na wyraźną prośbę radnych. 
Wiedzieliście Państwo o tym, że burmistrz musi wyjść dodał. Sesja była 
ustalona na wtorek o godzinie 14.00. 
 
Przewodniczący Rady  odniósł się do wypowiedzi Pana Sekretarza i 
powiedział, że nie było zaplanowanej sesji na wtorek i dodał, że Pan burmistrz  
poinformował, iż do godziny 12 będzie obecny na sesji, a później niestety ma 
zaplanowany wyjazd i dlatego chciał, aby godzina sesji została ustalona na jak 
najwcześniejszą porę. Nikt nie sądził, że ta sesja będzie tak długo trwała. 
 
Radny Sobczak kontynuując przeszedł do meritum swojej wypowiedzi. Pan 
radny powiedział, iż wydaje mu się zasadne, aby jednak w sesji brał udział 
burmistrz. Jeżeli go nie ma, to trudno. Dotyczy to również pracowników 
merytorycznych, którzy przygotowują uchwały, a taki fakt miał ostatnio 
miejsce. Nie powinno być tak, że jest uchwała dotycząca organizacji 
pozarządowych i nie ma osoby, która potrafiłaby w sposób rzeczowy tę uchwałę 
omówić na posiedzeniu Komisji Budżetu i Inwestycji, bo np. nie została 
poinformowana, czy też nie została wskazana przez burmistrza, czy też 
kierownika. Radny poinformował, iż skoro nie ma Pana burmistrza, to pytania 
będzie kierował do Pani Doradcy. Radny Sobczak Mirosław – jak długo będzie 
trwał sterowany przepływ informacji? Sprawa dotyczy pisma Zarządu OSP 
Miąse wystosowanego do burmistrza i komisji? Po miesiącu pismo nie dotarło 
na komisje. Dopiero po interwencji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
dotarło, ale nie wiem, czy do wszystkich komisji. Dlaczego informacja o 
szkoleniu na I stopień PSP Wołomin nie dotarła do jednostki OSP Jasienica i 
OSP Miąse? Czy to w wyniku sympatii do tych jednostek? Czy też złej woli 
sterowanych urzędników? Szanowni Państwo, podkreślam, że Druhowie OSP 
kupili za własne pieniądze mundury, aby wziąć udział w tym szkoleniu, czekali 
od wiosny i takiej informacji nie otrzymali. Urząd, który miał być przyjazny, 
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niszczy zapał  społeczników do niesienia pomocy i rozwoju terenu oraz 
organizacji. OSP Miąse dzięki pomocy rzeczowej księdza proboszcza wykonało 
zbrojenia i wylało ławy fundamentowe, i wiele innych prac związanych z tą 
inwestycją. Pytam się w tym momencie, czy jest osoba odpowiedzialna za te 
działania, które spowodowały nie poinformowanie tych jednostek? Czy zostaną 
wyciągnięte jakieś konsekwencje? Bo wydaje mi się, że jest przyzwolenie na 
takie działanie. Proszę o informację odnośnie wszystkich pytań na następnej 
sesji. Dlaczego nie jest realizowana inwestycja pt. „Wykonanie projektu  i 
budowa oświetlenia w ulicy przy kościele we Franciszkowie”? Jeżeli brak jest 
środków, to ile brakuje? Czy  nie należałoby tę inwestycję w postaci  czterech 
słupów z lampami zrealizować w ciągu roku? Środki zabezpieczone w kwocie 
20tys zł, wydaje mi się powinny być wystarczające. Jeżeli nie, to dlaczego nie 
ma wniosku Wydziału Inwestycyjnego o zmianę? Kolejna sprawa. Do czego 
potrzebna jest Rada i jej komisje? Do akceptowania  decyzji postępowania 
Urzędu i urzędników ? Pytam w kontekście udzielonej dotacji Spółce Wodnej. 
A mianowicie, procedura udzielania dotacji dla Spółki Wodnej §4 pkt 1, cyt. 
„Decyzje o przyznaniu pomocy finansowej podejmuje Burmistrz Tłuszcza po 
uzyskaniu opinii Komisji ds. Budżetu i Inwestycji, mając na względzie 
wysokość środków przeznaczonych na ten cel w budżecie Gminy oraz ocenę 
możliwości realizacji zadania wnioskodawcy”. W związku z tym, że wniosek 
był skierowany niewłaściwie z §2 procedury, komisja zwróciła wniosek do 
uzupełnienia i do dostarczenia na następnej komisji, ale na następnej komisji 
uzyskaliśmy informację, że dotacja została udzielona. Więc pytam, po co ta 
procedura? Jest nie potrzebna, skoro zapisy procedury nie są przestrzegane. 
 
Doradca Burmistrza – a tam jest napisane, że opinia jest wiążącą? 
 
Radny Mirosław Sobczak – Pani Doradco, ja nie mówię o wiążącej opinii, 
tylko o jakiekolwiek opinii. Nie było ani wiążącej ani niewiążącej opinii, bo nie 
było wniosku zgodnie z procedurą. Kolejne pytanie jest związane z koszeniem 
trawy na boisku i placu ogólnodostępnym w Miąsem, podkreślam 
ogólnodostępnym. Kto ma to robić CKSiR, czy ZGKiM, czy konserwator 
szkolny? Powierzchnia tej całej działki to około 1ha. Ostatnio wykonała to 
Gospodarka Komunalna za co nie zostało jej – z informacji, jakie otrzymałem 
od dyrektora – zapłacone. Przy tej działce jest również droga, którą kosiła 
Gospodarka i przy okazji koszenia tej drogi kosiła plac i zawsze tak było. 
Obecnie nie ma zgody. Pan Piotr Gołoś zakazał tego typu działań. No więc 
pytam się, kto ma za to zapłacić, czy CKSiR, czy jakaś inna firma. Działka jest 
ogólnodostępna, boisko jest ogólnodostępne, plac zabaw jest ogólnodostępny. 
Skoro wszystkimi placami zajmuje się CKSiR, to wydaje mi się za zasadne, że 
powinien  tym się zajmować CKSiR. Jeszcze jedna prośba, może pytanie 
odnośnie działki w m. Łysobyki. Kto ma zlecić ZGKiM sprzątnięcie terenu 
działki na której mieści się studnia i ujęcie wody w m. Łysobyki? Kto ma to 
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wykonać? Podejrzewam, że wykonać ma to Gospodarka Komunalna, nie wiem, 
czy jest osoba, która może to zlecić. To tyle, dziękuję bardzo. 
 
Doradca Burmistrza zwróciła się z pytaniem do radnego Sobczaka, czy 
mógłby złożyć w formie pisemnej informację odnośnie w/w pism. 
 
Radny Sobczak Mirosław odparł, iż posiada tylko wersję odręcznie pisaną i 
chciałby pozostawić ją dla siebie. 
 
Radny Mirosław Szczotka – miałem przeznaczoną kwotę na umieszczenie 
brakujących lamp w Jasienicy, i nie wiem, albo ja nie widziałem, albo nie 
zdążyłem zobaczyć przez cały rok żadnej lampy uzupełnionej. Niewiele już 
czasu zostało i prosiłbym, aby do końca roku to zrobić. Wydaje mi się, że to jest 
martwy zapis. 
 
Radny  Robert  Szydlik– też miałbym pytanie związane z tegorocznym 
budżetem. Mam tutaj na myśli inwestycje poniżej kwoty 200tys zł. Ile środków 
przeznaczonych na inwestycji poniżej 200tys. zł nie zostało zrealizowanych w 
stosunku do budżetu wyjściowego, który był uchwalony na początku roku?  
Kolejne pytanie wiążące się z tym wcześniejszym, ale odrębne. Które z 
funduszy sołeckich udało się wykorzystać w tym roku, które przepadną, 
ewentualnie w jakiej wysokości te środki nie zostaną w tym roku wykorzystane? 
Jak wiemy sporo jest tych zadań, których nie uda się zrealizować. Pewnie przy 
niektórych są obiektywne trudności, ale podejrzewam, że nie przy wszystkich. 
Wykonanie budżetu w inwestycjach na koniec czerwca br., to było ok. 5%, na 
koniec roku zawsze wiadomo, że bilans wyjdzie 100%, bo na każdej sesji są 
środki przesuwane i ostatecznie bilans zostaje wykonany w całości ( ale 100%  
tego co było na sesji listopadowej lub grudniowej, a gdybyśmy to porównali z 
budżetem z marca to wykonanie wyszłoby grubo poniżej połowy). Proszę o 
informację na kolejną sesję. 

 
Sołtys Jadwinina Zdzisław Nowak wyjaśnił, iż mieszkańcy Jadwinina mają od 
pewnego czasu problemy z wodą, która nie jest zdatna do prawidłowego i 
podstawowego funkcjonowania mieszkańców. Woda, która nadaje się do 
spożywania musi być przywożona do domostw. Liczne próby wywiercenia 
studni nie przynoszą oczekiwanych efektów. Rodziny  egzystują w 
niedopuszczalny sposób w obecnych czasach. 
 
Przewodniczący Rady  zwrócił uwagę, iż tego typu problemy są radnym znane, 
dodał również, iż, w celu polepszenia tej sytuacji Burmistrz Tłuszcza czyni 
starania, aby pozyskać dofinansowanie na budowę SUW w m. Łysobyki. 
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Sołtys Jadwinina zwrócił uwagę radnemu Sobczakowi, że na żadnej sesji nie 
zabrał głosu, aby poprzeć potrzebę wybudowania wodociągu dla mieszkańców 
sołectwa Jadwinin. 
 
Radny Mirosław Sobczak odniósł się do wypowiedzi Sołtysa i poinformował, 
iż wielokrotnie podnosi i czynił próby wprowadzenia do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej budowę SUW’u w m. Łysobyki, która to stacja miałaby zasilić w 
wodę miejscowości: Łysobyki, Miąse, Jadwinin i Jasienicę, lecz być może Pan 
Sołtys tego nie zauważył. Wykonanie tej inwestycji wiąże się z bardzo dużymi 
nakładami finansowymi i Gmina samodzielnie nie jest w wstanie wykonać tego 
zadania, należy uzyskać dofinansowanie zewnętrzne na ten cel. Radny 
zasugerował również, iż tylko naciski mieszkańców i sołtysów na burmistrza 
mogą przynieść efekt, gdyż to właśnie burmistrz opracowuje budżet. Jeśli w 
projekcie budżetu burmistrz nie wprowadzi tak znacznej kwoty i nie dopasuje 
do tego odpowiedniego programu (dodatkowego źródła – dotacji zewnętrznej), 
to radny sądzi, że Rada nie będzie mogła wprowadzić tego do przyszłorocznego 
budżetu. 
 
Sołtys Elżbieta Rudnik zwróciła się z pytaniem do dyrektora ZGKiM, czy jest 
możliwość zainstalowania pompy przy ujęciu wody w miejscowości Łysobyki.  
Na zebraniu wiejskim odnośnie funduszu sołeckiego podjęte zostały na ten 
temat rozmowy z burmistrzem, gdyż woda w domach nie jest dobrej jakości, a z 
tej studni jakość wody jest o wiele lepsza. Pan burmistrz miał się dowiedzieć 
jaka jest możliwość realizacji tego zadania, dlatego też Pani Rudnik zapytała 
Pana Dembińskiego, czy posiada wiedzę w/w zakresie. 
 
Dyrektor  ZGKiM Mariusz Dembi ński poinformował Panią Rudnik, że 
istnieje możliwość instalacji pompy przy ujęciu wody w miejscowości 
Łysobyki. 
 
Przewodniczący Rady   zasugerował, iż Pani Sołtys powinna spotkać się z 
burmistrzem, aby uzgodnić kwestie finansowania tego zadania. 
 
Sołtys Elżbieta Rudnik dodała, że w wyniku uzgodnień poczynionych z 
burmistrzem, jeśli będzie możliwość zainstalowania tej pompy to jest wstępna 
akceptacja jej montażu. 
 
Mieczysława Kaska , pracownik ODR – w imieniu organizatorów Burmistrza 
Tłuszcza, Polskiego Związku Pszczelarzy i Terenowego Koła Pszczelarzy w 
Tłuszczu chciałam Państwa zaprosić na spotkanie pod hasłem „Wielki Powrót 
do natury” z profesorem dr hab. Ryszardem Czarneckim ekspertem ds. apiterapi  
z Uniwersytetu Jagiellońskiego w Krakowie. To spotkanie odbędzie się w 
Hotelu Batory w dniu 18 listopada br. o godzinie 13.00, wstęp wolny. W 
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programie spotkania są prelekcje wygłoszone przez Profesora na temat leczenia 
miodem, skuteczności produktów pszczelich w terapii chorób cywilizacyjnych, 
kluczowa rola apiterapi w profilaktyce i leczeniu chorób wieku podeszłego, 
niedoceniona rola miodu w różnych etapach życia ludzkiego. Podczas tego 
spotkania będzie możliwość zakupu produktów pszczelich, jak również leków, 
kosmetyków w których jest miód. Pani Kaska zaprosiła również sołtysów, 
rolników na szkolenie rolnicze, organizowane przez Doradztwo Rolnicze w 
Tłuszczu w dniu 29.11.2012r., godz. 10.00 w Sali Konferencyjnej Urzędu 
Miejskiego „Ekonomika i organizacje gospodarstw rolnych oraz informacje 
rolnicze”. 
 
Sołtys m. Dzięcioły Stanisław Szamański – czyszczenie rzeki Cienka zostało 
zakończone przy mojej miejscowości. Czy to zadanie jest już zakończone 
całkowicie, czy może będzie to kontynuowane? Jeśli będzie kontynuowane to 
kiedy? Sołtys podziękował za przegłosowanie kwoty 50tys. zł na chodnik w 
miejscowości Dzięcioły. Pan Szymański zdaje sobie sprawę, że ta kwota w 
ramach porozumienia 100tys. zł nie wystarczy na wykonanie chodnika tak, aby 
został połączony z chodnikiem w miejscowości Stryjki. W związku z tym Sołtys 
zapytał, czy po wykonaniu tej inwestycji, będzie ona kontynuowana i zwrócił 
się z prośbą, aby nastąpiła kontynuacja jego budowy. 
 
Wiceprzewodniczący Rady  podjął się odpowiedzi na pytania zadane przez 
Sołtysa miejscowości Dzięcioły i poinformował, że na ostatniej Naradzie z 
Sołtysami byli obecni przedstawiciele Powiatowego Związku Melioracji i 
powiedziane zostało na tym spotkaniu, iż w przyszłym roku dalej będą 
kontynuowane prace na rzece Cienka. Obecnie limit środków finansowych na 
ten rok został już wykorzystany. W tej chwili wystąpiono do Marszałka 
Województwa Mazowieckiego o dotację na to zadanie, i prawdopodobnie od 
nowego roku będzie to kontynuowane. Radny Adam Wojtyra korzystając z 
obecności Pana Piotra Gołosia, Pana Sołtysa sołectwa Kury i radnego Henryka 
Wójcika zgłosił sugestie odnośnie organizacji spotkania w sprawie drogi 
pomiędzy miejscowością Ołdaki a Chrzęsnem.  Według radnego 
niewyobrażalne jest, aby mieszkańcy nie mieli zapewnionego odpowiedniego 
dojazdu do swojej parafii w normalnych warunkach. Pan Wojtyra wyjaśnił, iż 
do 1996roku nikt nie wystąpił o komunalizację tego terenu i zasugerował, aby 
wystąpić na drogę sądową i rozpocząć procedurę wywłaszczenia tych terenów z 
lasów państwowych, gdyż nie widzi innego rozwiązania. Radny zwrócił się do 
doradców Pana burmistrza, gdyż nie ma takiej pewności, czy takie rozwiązanie 
jest dopuszczalne, aby się upewnić w swoim przekonaniu. Pan Wojtyra 
zasugerował również Panu Gołosiowi, że na tym odcinku powinna zostać 
wykonana taka sama droga jak od ronda w m. Kury do sołectwa Ołdaki, gdyż 
wtedy komponowałaby się ona z odnowionym Pałacem w Chrzęsnem. 
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Przedstawiciel Klubu Sportowego TKS Bóbr  Jan Wytrykowski  zabrał głos 
w celu wyjaśnienia kontrowersji, jakie powstały odnośnie Klubu. Na chwilę 
obecną dzięki udzielonej dotacji gminnej TKS Bóbr funkcjonuje bardzo dobrze, 
czyli nie ma zaległości podatkowych, wszystkie płatności są realizowane na 
bieżąco. Wyniki grup sportowych, które istnieją są również satysfakcjonujące. 
Ponadto niestety poprzez zawirowania w Centrum Kultury TKS Bóbr miał 
problemy z konserwacja boiska i nie wiadomo jak to będzie dalej, gdyż koszty 
utrzymania boiska ponosi Klub. Przy tej okazji Pan Wytrykowski podziękował 
Panu Mariuszowi Dembińskiemu za wkład i pomoc, dzięki której w ogóle to 
boisko ma wygląd. Przedstawiciel Klubu zapytał, jak będą realizowane finanse 
na utrzymanie boiska? Dodatkowo Pan Wytrykowski nadmienił, iż wzorem 
innych miejscowości osoby przeprowadzające dzieci przez przejścia dla 
pieszych w pobliżu szkół  mają zapewnione budki w których mogą się schronić, 
i uważa, że również i Pani, która pracuje przy szkole w Tłuszczu powinna mieć 
zapewnione takie schronienie biorąc pod uwagę zmienne warunki 
atmosferyczne. Przedstawiciel Klubu złożył wniosek, aby temu pracownikowi 
została zapewnione schronienie (budka). 
 
Doradca Burmistrza poinformowała, iż została zobligowane przez burmistrza 
Bednarczyka do odczytania petycji Pana Mariusza Sadowskiego Sołtysa m. 
Zalesie, gdyż on również musiał opuścić sesję. Jest to petycja do Burmistrza 
gminy Tłuszcz Pana Pawła Bednarczyka oraz radnych Gminy Tłuszcz w 
sprawie prośby o budowę wodociągu w miejscowości Zalesie. Treść pisma 
została odczytana  i pismo to stanowi załącznik Nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9 Zamknięcia obrad  XVIII Sesji  Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał 
Krzysztof Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu  
 
 
 
Na tym protokół zakończono.  
Integralną część niniejszego protokółu stanowi nagranie na nośniku CD.  
 
 
Protokółowała: 
Bożena Brzozowska   
Karolina Gajcy 
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